

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that following a request from the Secretary General of the United Nations, the Government has authorized continued Canadian participation in the United Nations Disengagement Observer Force (UNDOF) for a further six-month period ending November 30, 1976, and in the United Nations Force in Cyprus (UNFICYP) for a further six months until December 15, 1976. This coincides with the extended mandate periods for the two Forces which were recently renewed by the U.N. Security Council.

Mr. MacEachen noted that UNDOF, which is stationed on the Golan Heights, has contributed significantly to the maintenance of stability between Israel and Syria since it was established in May 1974, and that UNFICYP, which was established in 1964, continues to constitute a stabilizing factor in the situation in Cyprus. He noted that by contributing to an atmosphere of restraint both Forces assist prospects for negotiated solutions between the parties involved.

Canada shares with Poland the responsibility for the logistics support role for UNDOF, and about 150 Canadians are serving with this Force. About 515 Canadians are presently serving in the peacekeeping Force in Cyprus.

* * *

Monsieur Allan J. MacEachen, Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, a annoncé aujourd'hui qu'à la demande du Secrétaire général des Nations Unies, le Gouvernement autorisait le maintien de la participation canadienne à la Force d'observation du dégagement (FNUOD) pour une autre période de six mois se terminant le 30 novembre 1976, ainsi qu'à la Force chargée du maintien de la paix à Chypre (UNFICYP) également pour six mois, jusqu'au 15 décembre 1976. Ces périodes correspondent aux prolongations de mandats récemment accordées aux deux Forces par le Conseil de Sécurité.

M. MacEachen a fait remarquer que la FNUOD, créée en mai 1974 et stationnée sur les Hauteurs du Golan, avait largement contribué au maintien de la stabilité entre Israël et la Syrie et que l'UNFICYP, créée en 1964, continuait à jouer un rôle important dans le maintien d'une situation stable à Chypre. M. MacEachen a signalé que par leur influence modératrice, les deux Forces créaient ainsi un climat favorable à une solution négociée.

Le Canada assure avec la Pologne le soutien logistique de la FNUOD. Le contingent canadien de cette Force est d'environ 150 hommes, tandis que celui de l'UNFICYP se chiffre à 515 hommes.